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Mundtlig beretning 

Generalforsamling 2025     

 

Jeg vil nu aflægge bestyrelsens beretning. 

Men først skal vi mindes de kolleger, vi har mistet siden generalforsamlingen 2024, 
og på grund af persondataloven, må vi desværre ikke optrykke navne på vores 
afdøde medlemmer i den skriftlige beretning og derfor vil vi, lige som vi gjorde i 
2024, mindes afdøde kolleger ved at deres navne og bynavne vil blive vist på 
skærmen. (mgl 1 bynavn) 

Vil I rejse jer – (Navne på skærm)  

Herefter – ”Æret være deres minde”. 

Seniorforeningens virke og organisation 

Den skriftlige beretning er lagt på foreningens hjemmeside den 27. marts 2025 og 
Seniorforeningens regnskab er efterfølgende lagt på hjemmesiden. 

Bestyrelsen har afholdt 7 bestyrelsesmøder siden generalforsamlingen 2024. 

Alle 5 bestyrelsesmedlemmer er kongresdelegere og efter Seniorforeningens 
vedtægter, deltager foreningens 2 suppleanter i bestyrelsesmøder og det er stadig 
bestyrelsens vurdering, at suppleanterne derfor også skal have mulighed for at 
overvære DTS repræsentantskabsmøder og kongres, og  her benytter vi også 
muligheden for at afvikle bestyrelsesmøder i forbindelse med disse begivenheder. 

På generalforsamlingen 2024 blev det vedtaget, at indbydelser til 
generalforsamlingen, kun udsendes til medlemmer med mailadresse. Der sker 
desuden indkaldelse til generalforsamling i Dansk Told & Skat og indkaldelse til 
generalforsamlingen bliver også lagt på foreningens hjemmeside.  

Vi kan konstatere, at antal deltagere på generalforsamlingen er fuldstændig det 
samme som i 2024, hvor vi udsendte indbydelse til generalforsamlingen med brev til 
de medlemmer som ikke har oplyst mailadresse. 

Og der er ingen i bestyrelsen, der har modtaget kritik af denne beslutning, men 
bestyrelsen vil selvfølgelig gerne have en tilbagemelding, hvis nogen har kendskab til 
problemer med beslutningen. 



2 
 

 OK24 og OK26 

Den 1. april forventede vi en lille regulering af pensionen på 1,31% hvor af 1,27% 
som generel lønstigning og en skønnet reguleringsordning på 0,04%. 

MEN – reguleringsordningen blev desværre negativ med 0,78% så vores 
pensionsregulering blev kun på 0,49%, og efter tekniske tilpasninger endte 
reguleringen på 0,41%.   

I OK24 er det aftalt, at der pr. 1. november 2025 skal være en ekstra forhandling og 
den skal samle op på, hvis der er skævheder i forhold til lønudviklingen på det 
private arbejdsmarked. Der er ved OK 24 aftalt en generel lønstigning pr. 1. 
november på 0,2%. 

Ved OK24 er det aftalt, at der ved forhandlingerne pr. 1. november, ikke kan udløses 
en negativ regulering. 

Og så er vi allerede i gang med OK26. 

Da overenskomsten 2024 kun er en 2 årig overenskomst, skal Sammenslutningen af 
Seniorer i CO10 indsende krav til CO10 senest den 1. september. 

Og vores forberedelser er i fuld gang. 

Straks efter at vores krav IKKE blev indfriet ved OK24, holdt sammenslutningens 
formand (MSN)og næstformand (MW) møde med formand (JKH) og næstformand ( 
for CO10 med sekretariatschef og vicesekretariatschef fra SKAF for at få deres 
holdning til afvisningen af vores krav, som var: 

”Procentregulering af tjenestemandspensioner og efterindtægt fastsættes til den 
samlede ramme, der afsættes til egentlige lønformål”  

På mødet blev det bekræftet, at CO10 vil støtte op om samme krav til OK26 og at vi 
vil stå stærkere, hvis kravet bliver stillet fra alle tjenestepensionistsorganisationer i 
CFU. 

Vi har derfor holdt møde med tjenestemandspensionister og deres forhandler i 
DJØF og vi vil i maj/juni afholde møde med tjenestemandspensionister i bl.a.  

 Danmarks Lærerforening, OAO og forhåbentlig med deltagelse fra AC.  

Formand og næstformand fra Sammenslutningen har den 17. marts deltaget i CO10 
forberedelseskonference af OK26, hvor bl.a. Direktør i Medarbejder-og 
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Kompetencestyrelsen, Christian Liebing deltog og hvor CO10 havde stillet følgende 
spørgsmål: 

”Hvordan kan værdien af tjenestemandspensioner fastholdes, hvis en øget del af 
løndannelsen sker lokalt” 

Jeg tror������ ������ vi først får svaret til overenskomstforhandlingerne!? 

Omkring Sammenslutningen af seniorer i CO10 vil jeg gerne fremhæve, at vi har et 
stærkt og konstruktivt samarbejde.     

Fusion med DTS og TAT 

Som bekendt fusionerede DTS og TAT den 1. januar 2024 og at seniorforeningerne i 
henholdsvis TAT og DTS også arbejder frem mod en fusion. 

Jeg var inviteret med som gæst til Seniorforening TATs generalforsamling den 4. 
marts, hvor generalforsamlingen besluttede at udarbejde vedtægtsændringer til 
vedtagelse på deres generalforsamling i 2026 med henblik på en fusion med virkning 
fra 1. januar 2027. 

TAT har i dag ca. 220 seniormedlemmer.  

Hvis bestyrelsen på generalforsamlingen i dag, kan få opbakning til en fusion med 
seniorforeningen i TAT, vil bestyrelsen udarbejde vedtægtsændringer til vedtagelse 
på generalforsamlingen 2026, og med virkning fra 2027. 

GDPR  

GDPR er en tung og dyr sag at løfte – og ifølge pressen er EU måske ved at når frem 
til, at det blevet for bureaukratisk, men indtil det bliver afgjort, vil seniorforeningen 
selvfølgelig leve op til GDPR-reglerne. 

Iflg. GDPR reglerne må personfølsomme oplysninger, f.eks medlemslister ikke  
sendes i en ”åben mail”, hvilket gør, at det er nødvendigt at benytte sikker mail til 
forsendelse af sådanne oplysninger. 

I praksis betyder det, at stort set al mailkorrespondance mellem klubberne og DTS-
sekretariatet samt seniorforeningen forgår på ”sikker mail” 

Det er aftalt med klubberne, at hver klub kan have ”en sikker mail” med op til tre 
bestyrelsesmedlemmer, typisk formand, kasserer og sekretær. 
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Sikker mail administreres af DTS, og det er aftalt at bestyrelsesmedlemmer 
deaktiveres, hvis de ikke har været aktive (logget på) de seneste 3 måneder. I disse 
tilfælde skal der foretages genaktivering. 

Seniorforeningen konstaterer en gang imellem, at dette er tilfældet for 
klubformænd og bestyrelsesmedlemmer. Det er derfor vigtigt at logge på sikker mail 
med jævne mellemrum. 

Da der i forbindelse med klubbernes årlige generalforsamlingen ofte sker udskiftning 
af bestyrelsesmedlemmer, er det vigtigt at dette meddeles til Seniorforeningens 
sekretær.  

Ikke mindst hvis bestyrelsesmedlemmer med sikker mail udtræder, og der er 
indvalgt nye medlemmer, som skal have sikker mail.  

Hvis der er problemer med dts-mail kan Bo, formand for Seniorklub København, 
kontaktes – tak for at du vil påtage dig, denne opgave, Bo. På den måde belaster vi 
ikke DTS, men chefkonsulent Hans Holmer er stadig klar til et give et godt it-råd.       

Seniorsammenkomst i Skatteforvaltningen  

Seniorsammenkomst – eller som vi har sagt ok til – pensionistsammenkomst – 
afholdes som altid den første onsdag i oktober, og i år bliver det 1. oktober. 

Vi er opmærksom på, at nogle af vores medlemmer ikke er tilfreds med, at vi har 
ændret fra Seniorsammenkomst til pensionistsammenkomst, men Fondet af 1844 
og Seniorforeningen har nikket ja til dette skift, da der var flere ansatte i SKAT, der 
troede at de kunne deltage, da der er en del ansatte der har en stillingsbetegnelse 
der indeholder ”senior”. 

Det er ingen hemmelighed at vi har en fantastisk samarbejdspartner med Runa 
Stæhr fra administrations og Servicestyrelsen. Runa er blevet udnævn til 
projektchef, og skal derfor overdrage opgaven. 

Ole, Fondet af 1844 og Hans og jeg skal holde møde med Runa den 7. maj, hvor der 
sker overdragelse af opgaven til Elisabeth Jensen og Lulla Nygaard, som vi glæder os 
til at samarbejde med. 

Hvis I har forslag til pensionistsammenkomsten, er I velkomne til at sende forslag til 
vores sekretær – Hans – inden den 7. maj, så vil vi tage det med på mødet.  
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Seniorforeningen har tidligere opfordret skatteforvaltningen til at regulere 
tilskuddet til sammenkomsten som i flere år var på 100 kr. Fra 2024 vil tilskuddet 
blive reguleret med prisudviklingen, og i år vil tilskuddet blive på 120 kr. Derud over 
yder Fondet af 1844 et tilskud på 200 kr. pr deltager, så vi håber, at det igen i år 
bliver muligt at få arrangeret en succesfuld sammenkomst. 

I år bliver der afholdt sammenkomst på 24 skatteadresser og vi skal gøre 
opmærksom på, at i år flyttes sammenkomsten fra Høje Taastrup til Roskilde. Tak til 
Lene Höjlund, HB-medlem og Bo – formand for Seniorklub København, for at I har 
lovet at være klar i Roskilde den 1. oktober. 

Igen i år vil der kun blive udsendt indbydelse til tidligere ansatte i 
Skatteforvaltningen, som har oplyst mail-adresse. 

Indbydelser udsendes i august måned med link til tilmelding til den adresse, hvor du 
ønsker at deltage. Hvis du ikke modtager en indbydelse eller du møder en tidligere 
kollega, som mangler en indbydelse, kan der sendes en besked med mailadresse til 
Seniorsammenkomster@adst.dk – så vil der straks komme en indbydelse i 
mailpostkasse.  

Og husk altid at give besked til Skatteforvaltning og Rikke i DTS sekretariatet, hvis du 
skifter mail-adresse. 

Bestyrelses- og klubformandskonference 

Den 28. og 29. oktober 2024 blev der afholdt Bestyrelses- og 
klubformandskonference i Vejle, hvor formanden for seniorklub Trekantområdet, 
Inga Lykke, havde klaret alt det praktiske – og jeg kan sige, at det fungerede perfekt 
– tak for det, Inga. 

Der er lagt et fyldestgørende referat på vores hjemmeside, men jeg vil dog specielt 
fremhæve vores drøftelse af medlemslister, som Rikke Martens udsender til 
klubberne hvert kvartal. 

Der er tydeligvis ønsker om, at udmeldte og afdøde medlemmer skal fremgå af 
kvartalslisterne. 

Efter vores konference, har Hans og Jeg holdt møde med Rikke, hvor det ikke 
umiddelbart er muligt at få disse oplysninger. Det skyldes, at DTS ikke altid får 
besked om dødsfald.  

mailto:Seniorsammenkomster@adst.dk
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Jeg kan allerede nu love, at det bliver et emne på den kommende bestyrelses- og 
klubformandskonference, hvor bestyrelsen forud for konferencen vil undersøge 
muligheder – muligvis skal der betales for denne ydelse, men vi vender tilbage. 

Vi sluttede dag 1 af med at tage på en tur til Fjordenhus 

Et udflugtsmål som klart kan anbefales. 

Straks fra morgenstunden dag 2, var Jørn klar med ”sidste nyt” fra DTS. Tak Jørn, for 
at du igen fandt tid i kalenderen til at komme til vores konference, og vi håber, du 
har sat x i kalenderen den 11.og 12.novemeber, hvor vi holder konferencen i Ribe, 
hvor det er seniorklub Esbjerg, der er arrangør. 

Dansk Told & Skatteforbunds Fælleslegat – et tilbud til pensionister   

Hvert år har fælleslegatet et tilbud til bl.a. pensionerede medlemmer af Dansk Told 
og Skatteforbund. 

I Dansk Told & Skat er der et opslag, hvor der gøres opmærksom på, at 
pensionerede medlemmer kan søge om et ophold i et af feriehusene på Fanø og i 
Øer – i alt 12 ophold til en favørpris – i år på 1000 kr. for en uge. 

Ansøgningsfrist i år var 30. marts og de heldige har fik besked den 11. april. 

Så – desværre – i år er det for sent at være en af de heldige – men jeg vil opfordre 
jer til at være opmærksom på dette gode tilbud. 

Et anden tilbud er udlodning af hjælp til en rejse til Rom. Udgangspunktet er et 
tilskud på 10.000 kr. og ansøgningsfristen vil fremgå af forbundets hjemmeside. 

Ansøgningsskema kan findes på DTS hjemmeside under ”Fælleslegater. 

På møde i Legatbestyrelsen var det legatets statsautoriserede revisor, som foretog 
lodtrækningen af den heldige vinder af ”en tur til Rom” og vinderen blev. – til lykke 
til dig, … 

Husk at benytte jer af disse muligheder. 

Og selv om Fondet har overtaget de økonomiske forpligtigelser for Seniorforeningen 
til Told og Grænsemuseet i Oldemorstoft, har seniorforeningens medlemmer stadig 
gratis adgang til museet. 

Jeg vil gerne benytte lejligheden til at sige tak til såvel Fondets bestyrelse som 
Legatbestyrelsen for et meget fint samarbejde, og en også en stor tak til Fondet af 
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1844 for tilskud på 100 kr. til de pensionerede medlemmer, som deltager i 
generalforsamling.  

Samarbejde med DTS 

Også i år kan jeg med glæde konstaterer, at Seniorforeningens samarbejde med 
forbundet har fungeret særdeles tilfredsstillende. 

Seniorforeningen er i god kontakt med chefkonsulent Hans Holmer, for at 
seniorforeningen bliver repræsenteret i den møderække, som DTS i samarbejde 
med PFA, afholder til efteråret om pension og arv. 

På disse møder er der en fantastisk mulighed, at orientere om seniorforeningens 
tilbud, om medlemskab til +55 årige. 

Og nu, hvor jeg nævner + 55 årige, vil jeg lige lave et lille reklamefremstød for vores 
hjemmeside, hvor der ligger en folder om tilbuddet om, at blive medlemmer til + 55 
årige.  

Jeg hører altid fra bestyrelse og medlemmer, at sekretariatet altid har en positiv 
tilgang til de henvendelser, som seniorforeningens medlemmer retter til 
sekretariatet. 

Fra medlemmerne er det som regel henvendelser omkring leje af feriehuse og her 
giver Tina sig, som altid, tid til at service medlemmerne. 

 Rikke styrer Seniorforeningens medlemskartotek, henvendelse fra klubbestyrelser, 
opkrævning af kontingent og indberetning af kontingent til Skattestyrelsen. 

Og heller ikke i år, har jeg fået en eneste henvendelse af manglende indberetning. 

Jørn, lige meget hvor booket din kalender er, finder du plads til at komme til vores 
bestyrelses- og klubformandskonference, hvor du giver os sidste nyt fra DTS – det er 
værdsat. 

Og samtidig – tak for din interesse og din støtte – ikke mindst i CO10 regi, hvor du 
giver fuld opbakning til de krav vi har til OK. 

Også tak til dig, Ole. Du er altid klar, hvis jeg eller et bestyrelsesmedlem har brug for 
hjælp. 

Jeg vil gerne påpege, at seniorforeningen ikke kan ønske sig en bedre 
kontaktperson. 
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Jørn, vil du sende en stor hilsen til alle i sekretariatet. 

Afslutning        

Det er bare superdejligt, at vi er så mange der har lyst til at mødes med gamle 
kolleger og gøre vores generalforsamling til en festdag. 

Husk – når du møder en gammel kollega – så ta’ ham eller hende med til næste års 
generalforsamling. 

Og husk også, at give Rikke besked ved ny mailadresse. 

Jeg vil nu overlade beretningen til generalforsamlingens forhåbentlige godkendelse.   

  

   

 

 

        

 

      

      

    


